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 Protokół  nr XVII/2015 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 30 grudnia  2015 r. 
w sali konferencyjnej w Rządcówce w Łęce Opatowskiej 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 11:03 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
15-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Skarbnik Gminy – Alina Brząkała 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Barbara Kulak  
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społęcznej – Aniela Lipińska 
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 

2015-2022, 

3) ustalenia wykazu niezrealizowanych wydatków, Gminy Łęka Opatowska, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015. 

7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu. 
8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 
9. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
12. Wolne wnioski i informacje. 
13. Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Gminy. 

 
Wobec braku pytań i uwag poddano pod głosowanie porządek obrad. „Za” przyjęciem 

proponowanego porządku obrad głosowało 15-stu radnych jednogłośnie.   
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XVI sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu 
lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 15-stu radnych jednogłośnie 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 

od 18.11.2015 r. do 30.12.2015 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Idąc dalej, Przewodniczący Rady spytał: „Czy w Trzebieniu był tylko odbiór techniczny wody 

czy odbiór z Sanepidu również ?” 

Wójt Gminy odpowiedział: „Wszystko zostało dokonane łącznie ze zmianami 

sanepidowskimi, które weszły w życie z dniem 28.11. 2015 r. Firma te zmiany uwzględniła i 

stosowne pisma z Sanepidu są załączone w dokumentacji. Także woda dla tych którzy tam 

mieszkają czy będą mieszkać jest do dyspozycji”.  

Wobec braku pytań co do wystąpienia Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł  

do następnego punktu porządku obrad.  

 Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) Nr XVII/73/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 
2015 rok  
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany budżetu Gminy Łęka Opatowska, które 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „Dwie rzeczy chciałbym dodać, jeśli 

chodzi o nowy samochód strażacki w Łęce Opatowskiej cieszę się, że ostatnia kontrola 

wypadła tak pozytywnie i że przelew  z dofinansowania w przededniu Wigilii został nam 

przekazany. Nie ukrywam, że mamy wspaniały wóz tylko trzeba o niego dbać tak jak się 

przed chwileczką dowiedziałem w najbliższych dniach po nowym roku ten samochód jedzie 

na przegląd który musi być wykonany, koszt około 3,5 tyś. zł.  

Na kanwie zmian budżetowych chciałbym  przekazać świeżą wiadomość a mianowicie 

dzisiaj będzie miało miejsce - włączenie oświetlenia ulicznego  w miejscowości Granice”.   
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Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVII/73/2015 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok  
 
2) Nr XVII/74/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2015-2022, 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany WPF, które stanowią załącznik do 

niniejszego protokołu.   

   

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVII/74/2015 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2015-2022, 

 

3) Nr XVII/75/2015 w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych wydatków, Gminy 

Łęka Opatowska, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015. 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która powiedziała: „Zaplanowane kwoty na inwestycje powinny 

zostać wykonane do 31 grudnia danego roku. W momencie nie wykonania tych kwot wtedy 

musimy w budżecie przyszłego roku planować jak gdyby od nowa te kwoty na tę inwestycję. 

Jest taka możliwość niewygasających wydatków czyli tworzy się specjalne konto dla tego 

wydatku i kwota planowana która jest niewykonana w tym roku jest przelewana  na 

utworzone specjalne konto niewygasających wydatków i inwestycje, które  realizuje się w 

roku następnym. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych wykazanie tych wydatków musi 

być rozliczone do końca czerwca roku następnego, oczywiście można szybciej ale nie 

później, dotyczy to dwóch inwestycji: 

- Zadanie pn. „Budowa drogi wraz z kanalizacją deszczową na ul. Reymonta w Opatowie – 

Dział 600, rozdz. 60016, paragraf 6050. Rozstrzygnięto przetarg na wykonawstwo drogi i 

kanalizacji deszczowej, jednak ze względu na konieczność wykonania w pierwszej kolejności 

kanalizacji deszczowej oraz rozszerzony zakres prac i warunki pogodowe, nie jest możliwe 

wykonanie zadania w całości do końca 2015 r. Zrealizowano częściowo wydatki finansowane 

ze środków funduszu sołeckiego tj. zakup kamienia.  

- Zadanie pn. „Przebudowa budynku mieszkalnego na przychodnię lekarską w Opatowie- 

Dział 700 rozdz. 70005, paragraf 6050. Rozstrzygnięto przetarg na wykonawstwo zadania. 

Jednak ze względu na warunki pogodowe, roboty budowlane zewnętrzne nie są możliwe do 

wykonania do końca 2015 r.    

W sumie inwestycje będą traktowane w rozliczenia roku 2015 jako zrealizowane mimo, że 

fizycznie będą zapłacone częściowo w 2016 roku”.  

 

Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „Nie było łatwo jako Wójtowi 

przekonać Pani Skarbnik do w/w ruchów. Nie chciałem aby pewne rzeczy przesuwały się 

nam w czasie. Bo kwestia tego co przedstawiłem w sprawozdaniu dot. drogi i wyjaśnień, 

kwestia uciekających miesięcy i dlatego ta inwestycja jak gdyby jest w toku, tak samo w 

przypadku Ośrodka Zdrowia, który musi być zrealizowany i myślę, że do półrocza mamy 

decyzję sanepidu o tym, że możemy to maksymalnie wydłużyć do końca września.  Faktem 

jest to, co powiedziała Pani Skarbnik co jest istotne są inwestycjami z 2015 roku pomimo że 
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rozliczone będą w 2016 roku ale nie będziemy jak gdyby tracić czasu i mieć takiego 

przestoju zimowego”.  

 

Idąc dalej głos zabrała Skarbnik Gminy, która dodała: „Iż przy inwestycji Ośrodka Zdrowia ta 

kwota, która zostanie przelana na konto niewygasających wydatków ona faktycznie zostanie 

w 100% wykonana. Natomiast w planie 2016 r. jest już więcej zaplanowane niż faktycznie 

zgodnie z podpisaną umową dlatego, że przy przetargu było założenie, że ten I etap ma się 

w tej kwocie zmieścić. Natomiast droga wraz z kanalizacją deszczową to nie znaczy że te 

200 tys. zł. jest tam przelane i to musi być w pełni wykorzystane na tę drogę. Jeżeli zostaną 

niewykorzystane w pełni środki to one wracają i na dzień 30.06 muszą wrócić do budżetu  

jako tzw. dodatkowe dochody z rozliczenia z lat poprzednich”.  

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVII/75/2015 w sprawie ustalenia 

wykazu niezrealizowanych wydatków, Gminy Łęka Opatowska, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2015. 

 

Ad. 7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu, który przedstawił sprawozdanie z 

rocznej działalności w/w Komisji, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Ad. 8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, która przedstawiła 

sprawozdanie z rocznej działalności w/w Komisji, które stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.   

 
Ad. 9. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej, który przedstawił sprawozdanie z 

rocznej działalności w/w Komisji, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 
Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna interpelacja.  

 Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

W związku z brakiem interpelacji na poprzedniej sesji nie było odpowiedzi.  

Ad. 12. Wolne wnioski i informacje 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Markiewicz, który podziękował za inwestycję oświetlenia w 
miejscowości Granice: „Inwestycja ta czekała długo na realizację i cieszę się z propozycji 
Pana Wójta o dyskusji na temat powrotu do włączenia oświetlenia ulicznego w nocy. Jeżeli 
dojdzie to do skutku  to zwiększy się bezpieczeństwo mieszkańców co jest ważniejsze od 
oszczędności. Dyskusja wywołana w poprzednim roku doprowadziła do tego, że mamy o 
godzinę dłużej włączone światło. Mam nadzieję, że ponowna dyskusja doprowadzi do tego, 
że oświetlenie będzie włączone całą noc”.   
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Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy: „Dziękując za te słowa podziękowania wychodzę 
zawsze z założenia że trzeba najpierw zadanie wykonać do końca a później mieć za to 
dziękowane. Dzisiaj osobiście do Granic się przejadę i zobaczę czy rzeczywiście na 
Granicach światła się zaświecą i wtedy będę mógł dopiero powiedzieć że ta inwestycja 
dobiegła końca. Natomiast co do oświetlenia nie ukrywam że patrzymy na różne kwestie. Tak 
jak Pan Radny wspomniał o planowanym  posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady 
Gminy dot. wypracowania wspólnego stosownego rozwiązania w sprawie oświetlenia 
ulicznego. Z jednej strony za tym, że jest wyłączone nocne oświetlenie uliczne stoją 
określone oszczędności i kwestia ekonomiczna. Z drugiej strony jest kwestia bezpieczeństwa 
i jest trzecia kwestia inwestycyjna. Na pewno dzisiaj możemy powiedzieć że na przestrzeni 
tego roku udało się coś w kierunku oświetlenia zrobić np. w miejscowościach Szalonka i 
Trzebień.  W dalszym ciągu w naszej gminie jest wiele takich miejsc gdzie nie ma lamp  
i jest ciemno cały czas. 

Tak jak przez pryzmat tego roku tak jak mojej osobie dziękowano za współpracę tak ja 
również dziękuję i nie ukrywam, że czasami na komisjach mamy różne zdania to jednak ten 
kompromis udaje się nam osiągnąć i wypracować i co trzeba zwrócić na to uwagę, że 
posiedzenia sesji upływają w tak dobrej atmosferze za co Przewodniczącemu i Państwu 
Radnym serdecznie dziękuję. Słowa podziękowań kieruję również odnośnie tych małych 
projektów, które zostały zakończone i zrealizowane, które kieruję na ręce Pana Sołtysa z 
Lipia gdzie Sołectwo odpowiedziało pozytywnie na naszą propozycję gdzie dzisiaj jest ładny 
nowy namiot, profesjonalny aparat fotograficzny i nie ukrywam to po części jest też 
współpraca i zasługa sołectwa. Na takich małych projektach minimalnie zyskało również 
sołectwo Marianka Siemieńska gdzie otrzymało bramki.  

Pragnę również Państwa poinformować, że mam określoną pulę miejsc na imprezę 
11.01.2016 r. z okazji 120 rocznicy istnienia Izb Rolniczych na terenie Polski oraz 130 
urodzin Hrabii Szembeka byłego mieszkańca naszej Gminy założyciela Izby Rolniczej tutaj 
na Wielkopolsce.  Te uroczystości rozpoczną się w 2016 r. na terenie naszej gminy. 11.01 
2016 r. Ci Państwo, którzy otrzymali zaproszenia jako współorganizator jeszcze raz 
serdecznie zapraszam wraz z Urzędem Marszałkowskim oraz Wielkopolską Izbą Rolniczą”.  

Następnie Wójt poinformował o corocznych koncertach kolęd: pierwszy - odbędzie się w 
Kościele Parafialnym w Opatowie w dniu 03.01.2016 r., drugi – odbędzie się w Sali 
widowiskowej Urzędu Gminy w dniu 09.01.2016, trzeci odbędzie się w Kościele Parafialnym 
w Siemianicach w dniu 10.01.2016 r.”.  

Idąc dalej głos zabrała Sekretarz Gminy która, poinformowała: „Iż od nowego roku na terenie 
powiatu będą działały nieodpłatne punkty pomocy prawnej.  W ramach funkcjonowania tego 
punktu jeden dzień w tygodniu radca prawny będzie również przyjmował u nas w Urzędzie 
Gminy. Na mocy porozumienia z powiatem ustaliliśmy, że będzie to wtorek i w godzinach od 
7.30 do 11.30. Niestety skorzystać z tej nieodpłatnej pomocy prawnej może określona grupa 
osób. Ustawa zakłada, że darmową pomocą prawną otrzymają: młodzież do 26 roku życia, 
osoby fizyczne którym w okresie roku poprzedzającego zostało przyznane świadczenie z 
pomocy społecznej na podstawie ustawy o pomocy społecznej, osoby, które ukończyły 65 lat 
, osoby posiadające ważną Kartę Dużej Rodziny, kombatanci, weterani i osoby zagrożone 
lub poszkodowane katastrofą naturalną, klęską żywiołową lub awarią techniczną. Taka 
pomoc prawna będzie polegała na: poinformowaniu osoby uprawnionej o obowiązującym 
stanie prawnym, przysługującej jej uprawnieniach lub spoczywających na niej obowiązkach, 
wskazaniu osobie uprawnionej sposobu rozwiązania dotyczącego jej problemu prawnego 
pomocy w sporządzeniu wymagającego wiedzy prawniczej projektu pisma w zakresie 
niezbędnym do udzielenia pomocy z wyłączeniem pism procesowych w postępowaniu 
przygotowawczym lub sądowym i pism w postępowaniu sądowo-administracyjnych, 
sporządzeniu projektu pisma o zwolnienie od kosztów sądowych lub o ustanowienie 
pełnomocnictwa z urzędu. 
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Pomoc jest oferowana z zakresu: 

1) prawa pracy, 
2) przygotowania do rozpoczęcia działalności gospodarczej, 
3) prawa cywilnego, 
4) spraw karnych, 
5) spraw administracyjnych, 
6) ubezpieczenia społecznego, 
7) spraw rodzinnych, 
8) prawa podatkowego z wyłączeniem spraw podatkowych związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej. 
Pomoc nie będzie obejmowała spraw z zakresu prawa celnego, dewizowego, handlowego i 
działalności gospodarczej z wyjątkiem przygotowania do jej rozpoczęcia. Tak więc krąg osób 
jest zawężony. Zakres jest też określony. Taki punkt będzie u nas funkcjonował od wtorku 
przyszłego tygodnia. U nas jest przydzielony Radca Prawny Pan Radosław Cegła”.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Adamski, który powiedział: „Wspominał Pan Panie Wójcie o 
punkcie aptecznym w Opatowie czy mógłby Pan coś więcej powiedzieć o rezultatach 
rozmów?” 

Wójt Gminy odpowiedział: „Jestem po rozmowach z dotychczasowym dzierżawcą Panią 
Marciniak. Nie ukrywam punkt apteczny w Opatowie nie działa od 1 sierpnia i mówiąc krótko 
powodem tego jest brak kadry. Żeby był punkt apteczny, musi pracować najmniej technik 
farmacji, który ma ponad 3 letni staż pracy. Na tę chwilę jest to główny powód zamknięcia. 
Nie ukrywam umówiony jestem z Panią Marciniak na koniec stycznia na ponowną rozmowę 
być może ktoś odpowiedni do pracy się znajdzie”.  

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie dot. działalności rady, które 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Idąc dalej podziękował wszystkim obecnym za 
współpracę oraz złożył najserdeczniejsze życzenia noworoczne. Następnie zaprosił 
wszystkich obecnych na uroczysty obiad z okazji zakończenia roku 2015.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad.13 . Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 13:25 zamknął 
obrady XVII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

Protokółowała:        Przewodniczący Rady 

/-/Renata Woźnica                     /-/Michał Jerczyński 

 
 
 
 


